
 

  
Dagsorden for Udsatterådsmøde den 7. oktober 2024 

 

Tid Dagsordenspunkt Ansvarlig 

12.00 – 12.30 Frokost Sekretariatet 

12.30 - 12.35 Ad 1) Godkendelse af dagsorden og referat 

samt valg af mødeleder 

 

• Udsatterådet skal udpege en mødeleder 

til dagens møde.  

• Udsatterådet skal godkende mødets dags-

orden og referatet fra udsatterådsmødet 

den 6. juni. 

• Udsatterådet skal godkende det revide-

rede referat fra rådsmødet den 7. marts. 

 

Bilag:  

• 1a: Referat fra Udsatterådsmøde 6 juni  

Sekretariatet 

[7. oktober  2024] 

 

 

 

 

 

Referat  

MØDEDATO: 7/10  

TID:  12.00 – 16.00  

STED:  

KONG GEORGS VEJ 21, 2000 

FREDERIKSBERG 

 

MØDEDELTAGERE:  

STINNE HJORTH-ANDERSEN 

HANNAH EMILIE JEROME INCE  

SARA BECH JAKOBSEN 

HENRIETTE BONNET   

JONAS DEMANT HANSEN (ONLINE) 

AMALIE GEORG SMISTRUP 

LEISE JOHNSEN 

BRIAN LENTZ 

SUSANNE MARIA LAMHAUGE 

MAJA LØVBJERG HANSEN  

KLAUS M. KRAG 

SEKRETARIATET: 

ASK BENNETZEN 

RASMUS JUST CHRISTENSEN 

VICTORIA MØLLER THOMSEN 
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• 1b: Revideret referat fra Udsatterådsmøde 

7. marts 

12.35 – 13.00 Ad 2) Orientering og Peters fratrædelse som 

forperson samt proces for konstituering af 

nyt forpersonskab. 
 

Peter Juul har fratrådt posten som forperson i 

Udsatterådet. Eva Stokbro Jensen (kontorchef 

i socialforvaltningen) vil informere rådet om 

hans fratrædelse samt den videre proces for 

konstituering af et nyt forpersonskab.  

 

Sekretariatet / Eva 

Stokbro Jensen 

13.00 - 13.20 Ad 3) Valg af konstitueret forperson samt 

endelig godkendelse af Jonas (Brugernes 

Akademi) som næstforperson 

 

• Udsatterådet kan vælge at konstituere et af 

medlemmerne eller suppleanterne som 

forperson frem til, at Borgerrepræsentati-

onen udpeger en ny varig forperson.  

• Rådet stemmer om ny konstitueret forper-

son blande de medlemmer og/eller sup-

pleanter der melder deres kandidatur. 

Kandidaturet kan meldes under dette 

punkt eller på skrift til sekretariatet forud 

for mødet.  

• På seneste rådsmøde meldte Jonas, at 

han gerne ville stille op som næstforper-

son, der var ingen øvrige kandidater. Hvis 

der er andre der ønsker at stille op som 

næstforperson, skal dette meldes til sekre-

tariatet, og der vil blive afholdt valg under 

dette punkt. Hvis der ikke melder sig øv-

rige kandidater indtræder Jonas som 

næstforperson. Bemærk at kandidater til 

posten som næstforperson gerne skal 

have personlig erfaring med udsathed. 

 

Bilag:  

• 3a: Udsatterådets vedtægter 

Mødeleder/ Sekreta-

riatet 

13.20 – 13.40 Ad 4) Forslag til ny forperson i Udsatterådet 

 

• Udsatterådet kan komme med forslag til 

ny forperson samt drøfte forslagene. Se-

kretariatet vil viderebringe rådets ønsker 

til Socialudvalget og derefter Borgerre-

præsentationen.   

 

Mødeleder/ Sekreta-

riatet 
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13.40 – 14.05 Ad 5) Orienteringer og korte drøftelses-

punkter. 

 

• Socialborgmester Karina Vestergård Mad-

sen gæster næste udsatterådsmøde. Med-

lemmerne opfordres til at sende relevante 

drøftelsespunkter til sekretariatet. Der der-

efter vil lave en dagsorden sammen med 

forpersonskabet 
• Budgetforhandlingerne for budget 2025 

er overstået. Maja og Stinne orienterer 

kort om budgetseminaret. Udsatterådet 

har fået tilsendt aftaletekst samt overblik 

over budgetresultater på socialområdet. 

• Frivilligrådets og Udsatterådets anbefalin-

ger til bedre samarbejde mellem kom-

mune og civilsamfund er blevet præsen-

teret for Borgmesteren og Socialudvalget.  

Sara orienterer om foretræde for socialud-

valget. Sekretariatet orienterer om social-

udvalgets beslutning, hvis den er offent-

liggjort.  

• Der vil i eftermiddag (15.00 til 17.00) blive 

afholde møde mellem administrerende 

direktør i socialforvaltningen Mikkel Boje 

og repræsentanter fra Kommunens råd. 

Maja og Bo deltager. Emnet er den kom-

mende omstrukturering af forvaltningen 

på socialområdet. 

• Socialforvaltningens kvalitetsstandard 

”hjælp i hverdagen” er kommet i høring. 

Fristen for at afgive høringssvar er den 18. 

oktober, hvorfor sekretariatet gerne mod-

tager rådets bemærkninger via mail.  

• SOF og SUF indgår i samarbejde med 

”Socialkompas.dk”. Det er en platform dre-

vet af Frivilligcentre & Selvhjælp Danmark, 

som giver overblik over sociale foreninger 

og uvisiterede kommunale tilbud i Køben-

havn. Der er lige nu 170 tilbud til SOFs for-

skellige målgrupper. Tjek evt. om jeres til-

bud mangler og opret jer.  

 

Bilag:  

• 5a: Høringsbrev vedr. kvalitetsstandard 

Hjælp i hverdagen 

• 5b: Kvalitetsstandard Hjælp i hverdagen 

2025  

Mødeleder/Sekreta-

riatet/Rådsmedlem-

mer 

https://kbh.socialkompas.dk/
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14.05 – 14.10 Ad 6) Eventuelt Mødeleder 

14.10 – 16.00 Temadrøftelse v. Joannahuset.  

Herunder oplæg om børne/ungeområdet og 

Joannahusets arbejde 

Joannahuset 

 

Maja og Bo går tidligt 

da de skal deltage i 

møde med Mikkel 

Boje (administre-

rende direktør i soci-

alforvaltningen).  

 

Bilag:  

• 1a: Referat fra Udsatterådsmøde 6 juni  

• 1b: Referat fra Udsatterådsmøde 7. marts  

• 3a: Udsatterådets vedtægter  

• 5a: Høringsbrev vedr. kvalitetsstandard Hjælp i hverdagen 

• 5b: Kvalitetsstandard Hjælp i hverdagen 2025  

 

Ad 1) Godkendelse af dagsorden og referat samt valg af mødeleder 

 

Rådet udpeger Maja Løvbjerg Hansen som mødeleder for dagens 

møde. Rådet godtager desuden, at Jonas Demant deltager på mødet 

over teams.  
 

Udsatterådet godkender mødets dagsorden med den tilføjelse, at et 

punkt om strategi tilføjes, før drøftelsen om forpersonsskabet. Referatet 

fra sidste udsatterådsmøde d. 6. juni godkendes.  

 

Udsatterådet godkender et revideret referat fra rådsmødet den 7. 

marts, hvor en støtteerklæring er tilføjet.  

 

Rådet afholder en præsentationsrunde, og byder Klaus velkommen, 

som fra nu af er repræsentant for SAND hovedstaden.  

 

Ad 2) Orientering og Peters fratrædelse som forperson samt proces 

for konstituering af nyt forpersonskab. 

 
Peter Juul har fratrådt posten som forperson i Udsatterådet. Eva Stok-

bro Jensen, som er kontorchef i Socialforvaltningen deltager på dagens 

møde og informerer rådet om hans fratrædelse samt den videre proces 

for konstituering af et nyt forpersonskab. Eva fortæller, at der bliver af-

holdt en afskedsreception for Peter i starten af november og opfordrer 

rådet til at komme.  
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Det pointeres, at det er indskrevet i vedtægterne, at der kan konstitueres 

en forperson med 2/3 flertal. Hvis rådet har nogle ønsker til ny forper-

son efter kommunalvalget om et år, vil disse blive overrakt til socialud-

valget.  

 

Rådet takker afslutningsvis Eva for at deltage i mødet.  

Ad 3a) Drøftelse af strategi 

Rådet drøfter strategi og videreproces. 

Ask fortæller i den forbindelse om frivilligrådet og arbejdet med at 

skabe en særskilt identitet i forhold til udsatterådet. Frivilligrådet har 

med hjælp fra en ekstern konsulent, udviklet en strategi med fire fokus-

områder. Frivilligrådet anskuer sig selv som et samlet råd, der arbejder 

målrettet mod disse strategier. I modsætning til udsatterådet har frivil-

ligrådet sit eget budget, som blandt andet har muliggjort finansierin-

gen af konsulenten samt trykningen af "Gadens Folk." 

Rådet spørger til kadencen for projektet og hvordan man kan gennem-

føre det uden en konsulent 

Ask forklarer, at processen varede et år og involverede få møder, pri-

mært i forbindelse med rådsmøder, hvor en arbejdsgruppe blev nedsat. 

Det er dog svært at afsætte den samme tid som konsulenthuset gjorde. 

Rådet spørger yderligere ind til mulighederne for at søge midler til pro-

cessen.  

Ask svarer, at fordi udsatterådet er en instans under Københavns Kom-

mune, så er det kommunen selv som skal søge midler, hvis der er brug 

for ekstern finansiering. Alternativt kan man spørge socialudvalget om 

de vil afsætte midler – dog kan dette være en langsom proces. 

Rådet diskuterer nødvendigheden af at udvikle en strategi og søge mid-

ler til dette. Flere medlemmer støtter ideen om at søge midler, også 

selvom der kan komme afslag, og påpeger vigtigheden af at differenti-

ere sig fra frivilligrådet. 

Rådet drøfter desuden, at rådet bør lade sig lede mere af socialudvalget, 

indtil strategiprocessen er på plads. Rådet skal være en stærk stemme 

for socialudvalget. Der foreslås at udvikle et årshjul for socialudvalget i 

god tid for at planlægge og forberede drøftelser, eksempelvis vedr. 

budgetseminarer. Det pointeres yderligere, at det er vigtigt at identifi-

cere fælles interesser og finde fælles fodslag, især hvor der er overlap 

mellem NGO'ernes og politikernes perspektiver 

Rådet er enige om, at et årshjul kan være nyttigt til planlægning og for at 

rådet kan være mere proaktivt i situationer, hvor der er behov for rådets 

stemme. Derudover bliver nødvendigheden af bedre onboarding dis-

kuteret for at sikre, at alle i rådet er involverede i relevante beslutninger. 

Brugerinddragelse bør fremhæves som et centralt element i strategien, 

og det nævnes, at det er vigtigt, at både brugere og organisationer 
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bliver inkluderet i processen. Derudover bør der i strategiprocessen 

kommenteres på skildringen mellem kommunalt udsatteråd, regionalt 

udsatteråd osv.  

Ask pointerer, at de nuværende mærkesager er uddateret og bærer 

præg af individuelle organisationers input. Han opfordrer til, at sekreta-

riatets rolle tydeliggøres og tænkes ind i strategien.  

Der foreslås at etablere en arbejdsgruppe, som kan igangsætte proces-

sen uden nødvendigvis at vente på en ekstern konsulent. Der er i den 

forbindelse opbakning til at arrangere møder ved siden af sekretariatets 

plan, hvor de medlemmer, der ønsker det, kan deltage. Maja, Bo og 

Stinne tilslutter sig denne arbejdsgruppe. Næste møde kan indeholde 

temadrøftelse, eventuelt med Stinne som tovholder.  

Ad 3b) Valg af konstitueret forperson samt endelig godkendelse af 

Jonas (Brugernes Akademi) som næstforperson 

 
Udsatterådet kan vælge at konstituere et af medlemmerne eller supple-

anterne som forperson frem til, at Borgerrepræsentationen udpeger en 

ny varig forperson.  

 

Maja melder sit kandidatur, med fokus på at bruge energi på strategi-

processen. Rådet godkender Maja (Stenbroens jurister) som konstitue-

ret forperson og Jonas (Brugernes akademi) som næstforperson·  

 

Ad 5) Orienteringer og korte drøftelsespunkter. 

Dagsorden til næste rådsmøde 

Socialborgmester Karina Vestergård Madsen gæster næste udsatte-

rådsmøde. Det er tradition, at rådet selv bidrager med punkter til dags-

ordenen, så medlemmer opfordres til at sende relevante drøftelses-

punkter til sekretariatet, som vil lave en dagsorden sammen med for-

personskabet 

 

Der foreslås at tage emnet om §§ 107 og 108 op, da Københavns Kom-

mune har udfordringer med at leve op til forsyningsforpligtelsen. Det 

understreges, at rådet fungerer som talerør for de personer, der har 

brug for hjælp under §§ 107 og 108, og derfor er det vigtigt, at proble-

met adresseres 

 

Der foreslås også at bede borgmesteren om at forberede sig på speci-

fikke dagsordenspunkter, såsom hvilke erfaringer kommunen har gjort 

sig i arbejdet med udsatterådet, og hvordan udsatterådet kan blive 

mere rådgivende og relevante.  

 

Rådet beslutter at bruge §§ 107 og 108 som en case til mødet med Soci-

alborgmesteren. Stinne og Maja udarbejder spørgsmål til 
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strategiprocessen, herunder hvad socialborgmesteren mener fungerer 

godt eller ikke godt. 

 

Derudover besluttes, at værdighedsreformen skal på dagsordenen. Der 

ønskes en drøftelse af kommunens bidrag til værdighedsreformen samt 

SOF's overvejelser og SUD's fremtidige arbejde i forbindelse med 

denne.  

 

Budget 2025 

Budgetforhandlingerne for budget 2025 er overstået. Maja og Stinne 

orienterer kort om budgetseminaret.  

 

Det påpeges, at rådet ikke har fremhævet enkelte budgetforslag, hvilket 

opfattes som en positiv tilgang. Der udtrykkes dog frustration over bud-

getprocessen og foreslås at man godt kunne lave input til processen 

næste gang, både ift. deres proces og rådets proces.  

 

Det bemærkes, at rådet tidligere har varieret i tilgang. Nogle år har der 

været behov for at fremhæve specifikke punkter, mens der i andre år 

ikke har. Det anskues som passende, at rådet fremhæver enkeltsager, 

hvis noget skiller sig markant ud. 

 

Der hæftes ved, at projekter, som har modtaget tilskud i budgettet, nu 

skal i udbud f.eks. Muhabet. Flere rådsmedlemmer peger på behovet 

for at få mere indsigt i retningen for udbuddene og hvordan bevillinger 

håndteres. Der foreslås i den forbindelse, at der på det kommende 

møde med Socialborgmesteren kan spørges til, hvad hun kunne bruge 

fra rådets oplæg til budgetseminaret, samt hvad rådet kan bidrage med 

til næste år. 

 

Frivilligrådets og Udsatterådets anbefalinger 

Frivilligrådets og Udsatterådets anbefalinger til bedre samarbejde mel-

lem kommune og civilsamfund er blevet præsenteret for Borgmesteren 

og Socialudvalget. Sara orienterer om foretræde for socialudvalget.  

 

Borgmesteren kvitterer for anbefalingerne og foretrædet. Det er beslut-

tet, at der skal udvikles en partnerskabsstrategi, hvor rådet bliver inddra-

get undervejs. Rådenes anbefalinger vil indgå som en del af denne pro-

ces, og strategien forventes at være klar i løbet af foråret. 

 

Maja og Bo skal deltage i et møde mellem administrerende direktør i so-

cialforvaltningen Mikkel Boje og repræsentanter fra Kommunens råd. 

Emnet er den kommende omstrukturering af forvaltningen på social-

området. Sekretariatet rundsender det materiale som er offentligt 
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tilgængeligt forud for mødet. Rådet kan derved sende spørgsmål og 

kommentarer til Maja og Bo, som de kan tage med på mødet. 

 

Rådet orienteres om ”hjælp i hverdagen”, som er kommet i høring. Fri-

sten for at afgive høringssvar er den 18. oktober, hvorfor sekretariatet 

gerne modtager rådets bemærkninger via mail. Hertil besluttes det, at 

som del af den nye strategi skal høringssvar drøftes. 

 

Rådets orienteres endvidere om SOF og SUF’s samarbejde med ”Social-

kompas.dk”, som er en platform, der giver overblik over sociale forenin-

ger og uvisiterede kommunale tilbud i København. Der er lige nu 170 til-

bud til SOFs forskellige målgrupper.  
 

Ad 6) Eventuelt 

Ask orienterer om, at rådet er inviteret til stormøde om fremtidens 

svømmehal  

Jonas takker for tillid og valget som næstforperson.  

Mødet afsluttes med en temadrøftelse ved Joannahuset, hvor Amalie 

og Marie holder oplæg om deres arbejde som krise- og rådgivnings-

center for børn og unge under 18 år. Drøftelsen omfatter temaer inden 

for børne- og ungeområdet samt Joannahusets generelle indsats. 

https://kbh.socialkompas.dk/
https://kbh.socialkompas.dk/

